
 
Projekt 

UCHWAŁA NR …....…….. 2017 r. 
Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój 

z dnia………….. 2017 r. 
  

w sprawie zobowiązania Prezydenta Miasta do nabycia gruntów i budynków niezbędnych na 
potrzeby rewitalizacji linii kolejowej Jastrzębie-Zdrój - Pawłowice. 

 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 2 oraz pkt. 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
(tekst jednolity Dz. U. z 2016 r. poz. 446, 1579, 1948 z późniejszymi zmianami)   
 

Rada Miasta Jastrzębie-Zdrój 
u c h w a l a  

 
§ 1 

Zobowiązać Prezydenta Miasta do niezwłocznego nabycia nieruchomości gruntowych i budynków na 
nich wzniesionych, na potrzeby działalności dworca albo przystanku kolejowego w dzielnicy miasta 
„Zdrój”, w ramach rewitalizacji linii kolejowej Jastrzębie-Zdrój – Pawłowice, zgodnie z oznaczonymi 
(czerwonym kolorem granice) na załączonej do przedmiotowej uchwały (Załącznik nr 1) mapie 
nieruchomości gruntowych. 
 

§ 2 
Wykonanie uchwały powierza się Prezydentowi Miasta Jastrzębie-Zdrój. 

 
§ 3 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
 

Tadeusz Sławik 
Piotr Szereda 
Szymon Klimczak 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 

Uzasadnienie 
  
 Wnioskodawcy wskazują, że miasto Jastrzębie-Zdrój prowadzi starania do przywrócenia 
połączenia kolejowego z innymi miastami, w tym przede wszystkim z Katowicami. Dlatego też 
w mieście opracowano koncepcję wraz ze wstępną kalkulacją kosztów, które opiewają na 76 mln zł. 
Wyznaczono także miejsca na przystanki kolejowe. Niestety, ku dużemu zaskoczeniu mieszkańców, 
Prezydent Miasta nie uwzględnił przystanku w historycznym miejscu przy ul. Dworcowej. Nadto kolej 
zakończona – na chwilę obecną – w Zdroju, dawałaby większe perspektywy jej rozwoju do miast 
Rybnickiego Okręgu Węglowego oraz miast położonych w Republice Czeskiej. 
 W obecnym stanie rzeczy grunty należą do Polskich Kolei Państwowych S.A. z siedzibą 
w Warszawie, która jest ich właścicielem. Istnieją atrakcyjne prawnie i finansowo możliwości na 
nabycie gruntów stanowiących przedmiot niniejszej uchwały. Zdaniem Wnioskodawców, podjęcie 
uchwały usprawni kolejowy transport zbiorowy i pozwoli na skorzystanie z niego przez wszystkich 
mieszkańców miasta. Nadto będzie prawidłową realizacją polityki zrównoważonego rozwoju miasta, 
co jest obowiązkiem każdej władzy. 
 W związku z powyższym, podjęcie przedmiotowej uchwały uznaje się za stosowne.  
 


